
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinària  
Data:   28 de juny de 2021 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  batle 
Maria Bel Llinàs Pastor,  regidora 
Antonio Bonet Company,  regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Sebastián Carrió Dalmau,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Jeroni Esteva Alzamora,  regidor 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2020. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de Declaració institucional per a la celebració del 28 de juny 
de 2021, Dia Internacional de l’Orgull LGTBI. 
3. Aprovació definitiva, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes 
i persones usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP). 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’acceptació de la renúncia de la tresorera suplent i 
nomenament de la nova tresorera suplent. 
5. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdits 9/2021. 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2021. 
7. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2020 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de 
28 de setembre de 2020, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada 
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regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si 
s’escau. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2020. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de Declaració institucional per a la celebració del 28 de 
juny de 2021, Dia Internacional de l’Orgull LGTBI 
 
La regidora del PSOE, Sra. Llinàs, llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vista la Declaració institucional per a la celebració del 28 de juny de 2021, Dia Internacional de 
l’Orgull LGTBI, segons la qual: 
 
“Els drets LGTBI són i seran sempre drets humans 
 
Al 1981 el Consell d’Europa declarava el dret a l’autodeterminació sexual d’homes i dones. 
 
No obstant això, quaranta anys després, la investigació, les enquestes, els informes i la realitat 
mostren que la discriminació i el discurs d’odi contra les persones LGTBI i els crims d’odi motivats 
per la LGTBI-fòbia estan creixent a tota la UE i representen una seriosa amenaça per al respecte 
dels drets fonamentals a la UE. 
 
I és que, malgrat els avenços assolits en matèria de drets LGTBI, queden moltes llacunes pendents 
de ser abordades pel poder legislatiu, especialment pel que fa a la lluita contra la discriminació per 
motius d’orientació sexual i identitat de gènere i al reconeixement i protecció de les persones 
LGTBI víctimes de delictes. 
 
A aquesta realitat s’uneix l’excepcional situació sobrevinguda amb la crisi sanitària a causa de la 
pandèmia de la Covid-19, en què les persones lesbianes, gais, bisexuals, transsexuals i intersexuals, 
que ja són víctimes de violència i discriminació per la seva orientació sexual o identitat de gènere, 
s’han vist greument afectades per aquesta pandèmia, per la qual cosa cal fer un esforç per garantir 
que totes les respostes a la Covid-19 també tinguin en compte les repercussions de la crisi en les 
persones LGTBI. 
 
En aquest context, el paper dels governs locals ha demostrat, una vegada més, que, per a ser eficient 
i eficaços, s’ha d’adoptar un enfocament basat en la proximitat a la realitat social prioritzant els 
drets humans i emmarcant qualsevol actuació en els principis d’igualtat i no discriminació, 
participació, indivisibilitat, empoderament i rendició de comptes. 
 
Som, els ajuntaments, les diputacions provincials, els cabildos i els consells insulars, garants de 
l’efectivitat d’una estratègia clara de lluita per la igualtat i en la defensa de la convivència ciutadana 
i agents essencials insubstituïbles de la protecció dels drets i llibertats de tota la ciutadania i 
defensors de la no discriminació, independentment de la raça, sexe, religió, opinió o qualsevol altra 
condició o circumstància personal o social. 
 
En el setzè aniversari de l’aprovació del matrimoni igualitari a Espanya, fet històric de gran 
simbolisme, els governs locals reunits a la FEMP: 
 



3 
 

- Condemnem enèrgicament qualsevol discriminació contra les persones LGTBI i els seus drets 
fonamentals, inclosa la incitació a l’odi. 
- Recordem la importància de prendre mesures concretes per posar fi a la discriminació contra les 
persones LGTBI. 
- Manifestem la nostra especial preocupació davant el repunt del discurs de l’odi i instem les 
institucions i la societat civil que intensifiquin el seu treball sobre l’intercanvi de millors pràctiques 
i reforcin la seva cooperació en la lluita contra el racisme, la xenofòbia, l’homofòbia, la transfòbia i 
altres formes d’intolerància. 
- Reconeixem la importància de recopilar dades d’igualtat comparables i desglossades, recopilades 
per territoris, que permetin mesurar l’abast total de la desigualtat a Espanya i formular polítiques 
significatives per a l’aplicació del dret d’igualtat de la UE. 
- Donem suport a totes aquelles accions locals, regionals, nacionals i europees que tinguin per 
finalitat la promoció de la igualtat, especialment les dirigides a lluitar contra els estereotips i a 
millorar l’acceptació social de les persones LGTBI. 
- Reconeixem el treball de les organitzacions de la societat civil que treballen pels drets de les 
persones LGTBI i el valor de la col·laboració amb les autoritats locals per posar fi a qualsevol 
discriminació existent i seguir impulsant unes polítiques públiques igualitàries i inclusives.” 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Condemnar enèrgicament qualsevol discriminació contra les persones LGTBI i els seus drets 
fonamentals, incloent-hi la incitació a l’odi. 
 
2. Recordar la importància de prendre mesures concretes per posar fi a la discriminació contra les 
persones LGTBI. 
 
3. Manifestar la nostra especial preocupació davant el repunt del discurs de l’odi i instar les 
institucions i la societat civil a intensificar el seu treball sobre l’intercanvi de millors pràctiques i 
reforcin la seva cooperació en la lluita contra el racisme, la xenofòbia, l’homofòbia, la transfòbia i 
altres formes d’intolerància. 
 
4. Reconèixer la importància de recopilar dades d’igualtat comparables i desglossades, recopilades 
per territoris, que permetin mesurar l’abast total de la desigualtat a Espanya i formular polítiques 
significatives per a l’aplicació del dret d’igualtat de la UE. 
 
5. Donar suport a totes aquelles accions locals, regionals, nacionals i europees que tenguin per 
finalitat la promoció de la igualtat, especialment les dirigides a lluitar contra els estereotips, i a 
millorar l’acceptació social de les persones LGTBI. 
 
6. Reconèixer el treball de les organitzacions de la societat civil que treballen pels drets de les 
persones LGTBI i el valor de la col·laboració amb les autoritats locals per posar fi a qualsevol 
discriminació existent, i seguir impulsant unes polítiques públiques igualitàries i inclusives.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que està d’acord amb la proposta i que s’hi vol adherir. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la proposta. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Condemnar enèrgicament qualsevol discriminació contra les persones LGTBI i els seus drets 
fonamentals, incloent-hi la incitació a l’odi. 
 
2. Recordar la importància de prendre mesures concretes per posar fi a la discriminació contra les 
persones LGTBI. 
 
3. Manifestar la nostra especial preocupació davant el repunt del discurs de l’odi i instar les 
institucions i la societat civil a intensificar el seu treball sobre l’intercanvi de millors pràctiques i 
reforcin la seva cooperació en la lluita contra el racisme, la xenofòbia, l’homofòbia, la transfòbia i 
altres formes d’intolerància. 
 
4. Reconèixer la importància de recopilar dades d’igualtat comparables i desglossades, recopilades 
per territoris, que permetin mesurar l’abast total de la desigualtat a Espanya i formular polítiques 
significatives per a l’aplicació del dret d’igualtat de la UE. 
 
5. Donar suport a totes aquelles accions locals, regionals, nacionals i europees que tenguin per 
finalitat la promoció de la igualtat, especialment les dirigides a lluitar contra els estereotips, i a 
millorar l’acceptació social de les persones LGTBI. 
 
6. Reconèixer el treball de les organitzacions de la societat civil que treballen pels drets de les 
persones LGTBI i el valor de la col·laboració amb les autoritats locals per posar fi a qualsevol 
discriminació existent, i seguir impulsant unes polítiques públiques igualitàries i inclusives. 
 
 
3. Aprovació definitiva, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de 
ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP) 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió ordinària de 26 d’abril de 2021, va aprovar 
inicialment la implantació de l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i 
persones usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP). 
 
Vist que l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de 
vehicles de mobilitat personal (VMP) ha estat sotmesa a un període d’exposició pública pel termini 
de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB 
núm. 57, d’1 de maig de 2021) i en el tauler d’anuncis de la corporació. 
 
Vist que s’han presentat al·legacions, dins el termini i en la forma escaient, a l’Ordenança 
municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat 
personal (VMP); 
 
Vist l’informe emès pel subinspector en cap de la Policia Local, segons el qual: 
 
“[…] 
 
TERCER. En data 14/06/2021, per part d’aquesta Prefectura de Policia Local, es procedí o decretà 
l’estudi de la instància presentada en relació a la comprovació dels fets exposats a la sol·licitud, 
legislació actual aplicable, i la tramitació a seguir, així com l’òrgan competent per aprovar dita 
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autorització, tot d’acord amb la sol·licitud que fou traspassada a aquesta Prefectura de Policia Local 
per al seu informe. 
 
QUART. Realitzades les comprovacions pertinents, resulta que l’actual redacció proposada per 
aquesta Prefectura, en el punt 4 de l’article 15, sí deixa clar que el transport de persones en un 
remolc queda restringida a un únic menor de set anys. 
 
CONSIDERACIONS JURÍDIQUES 
 
PRIMERA. La legislació vigent en matèria de trànsit disposa que és competència municipal 
l’ordenació i el control del trànsit dins de les vies de la seva titularitat, tot això d’acord amb 
l’article 7 del RDL 6/2015, de 30 d’octubre. 
 
SEGONA. Per la seva part, l’actual redacció de les normes establertes en el Reial decret 1428/2003, 
pel qual s’aprova el Reglament general de circulació, estableix, en el seu article 12, punt 4, totes les 
condicions necessàries per regular el transport de persones quan són transportades per conductors 
de cicles o bicicletes. 
 
No obstant això, deixa sota la potestat municipal la regulació de dites condicions a l’establert a les 
ordenances municipals quan es tracti de circulació urbana. 
 
TERCERA. A la mateixa normativa aplicable exposada a la consideració anterior, no es genera cap 
tipus de dubte davant el fet que el remolc ha de ser un element acoblat al cicle i que aquest ha de ser 
arrossegat, per tal de garantir el manteniment de les característiques del cicle en la seva 
consideració de vehicle tractor. 
 
QUARTA. Un cop finalitzat l’estudi de la sol·licitud presentada es confecciona el present informe 
tècnic, on es determina la nova redacció del punt 4 de l’article 15 de la proposta presentada per 
aquesta Prefectura que es precisa per donar resposta a la demanda. 
 
CONCLUSIONS 
 
Per tot el que s’ha exposat anteriorment, aquesta Prefectura de Policia Local, en funció de les 
competències que té assignades, realitza les conclusions següents: 
 
ÚNICA. Que dels antecedents i consideracions jurídiques anteriors, es determina que, per fer front a 
la demanda plantejada per la persona interessada, és possible l’aplicació de l’actuació següent: 
 
Modificació del punt 4 de l’article 15 de la proposta presentada per a l’aprovació de l’Ordenança 
municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat persona 
(VMP), que passaria a tenir la redacció que es detalla a continuació (una vegada sotmesa a la 
correcció lingüística municipal): 
 
4. Els cicles que, per fabricació, no poden ser ocupats per més d’una persona poden transportar, 
sempre que el conductor sigui major d’edat i sota la seva responsabilitat, un menor de fins a 7 
anys, que ha de dur un casc homologat, en un seient addicional acoblat al cicle i degudament 
certificat i homologat. 
 
En les mateixes condicions, els cicles poden arrossegar un remolc, degudament certificat i 
homologat, acoblat a la bicicleta per transportar menors de 7 anys sempre que es compleixin les 
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limitacions de pes que aquests dispositius estipulin. Així mateix, els menors han de dur, 
obligatòriament, el casc homologat corresponent.  
 
Aquests remolcs han de ser visibles en les mateixes condicions que estableix l’article anterior 
d’aquesta Ordenança per a les bicicletes, i és necessari instal·lar-hi una bandera de color cridaner 
i d’altura suficient perquè els conductors s’adonin de la seva presència. 
 
Així mateix, tant la cadira com el remolc han de comptar amb elements reflectors. 
 
Quan existeixi algun tipus de via ciclista en la secció del vial, les bicicletes amb cadira o remolc 
que transportin menors de fins a 7 anys han de circular per aquesta sense poder emprar la calçada. 
 
En cas de circular a una velocitat anormalment reduïda, les bicicletes amb remolc o semiremolc 
tenen prohibit circular per la calçada i ho han de fer per vies ciclistes, zones 30, altres vies 
pacificades o zones de vianants autoritzades.” 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Estimar les al·legacions presentades, dins el termini i en la forma escaient, a l’Ordenança 
municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat 
personal (VMP), i, en conseqüència, introduir en l’expedient les modificacions corresponents. 
 
2. Aprovar definitivament l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP) del municipi d’Artà, una vegada resoltes les 
reclamacions presentades i incorporades a aquesta les modificacions derivades de les al·legacions 
estimades, en els termes en què figura a l’expedient. 
 
3. Notificar aquest acord d’aprovació definitiva a la persona interessada que va presentar 
al·legacions durant la informació pública, amb indicació dels recursos pertinents. 
 
4. Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de l’Ordenança en el BOIB, sense que entri en vigor 
fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que ja varen votar a favor de l’aprovació provisional 
d’aquesta Ordenança i que ara, també, votaran a favor de l’aprovació definitiva. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que li preocupa que no hi hagi els mitjans per fer complir el 
contingut d’aquesta Ordenança. Diu que hi votarà a favor. 
 
El batle explica que la Policia Local necessita aquestes eines per poder preveure les diferents 
formes de mobilitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Estimar les al·legacions presentades, dins el termini i en la forma escaient, a l’Ordenança 
municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat 
personal (VMP), i, en conseqüència, introduir en l’expedient les modificacions corresponents. 
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2. Aprovar definitivament l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP) del municipi d’Artà, una vegada resoltes les 
reclamacions presentades i incorporades a aquesta les modificacions derivades de les al·legacions 
estimades, en els termes en què figura a l’expedient. 
 
3. Notificar aquest acord d’aprovació definitiva a la persona interessada que va presentar 
al·legacions durant la informació pública, amb indicació dels recursos pertinents. 
 

4. Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de l’Ordenança en el BOIB, sense que entri en vigor 
fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’acceptació de la renúncia de la tresorera suplent i 
nomenament de la nova tresorera suplent 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió de 27 de febrer de 2007, va nomenar la 
Sra. Magdalena Fuster Santandreu tresorera suplent d’aquest Ajuntament, càrrec que ha 
desenvolupat fins a avui; 
 
Vist que la Sra. Magdalena Fuster Santandreu, mitjançant un escrit presentat en el RGE d’aquest 
Ajuntament, núm. 4676, de 15 de juny de 2021, ha comunicat la seva renúncia al càrrec esmentat, 
amb efectes de 23 de juny de 2021, per motius personals; 
 
Vist que, per aquest motiu, és necessari nomenar una persona que ocupi la plaça de la tresorera 
suplent; 
 
Vist que la Sra. Maria Teresa  Bru Mascasas, administrativa de l’Ajuntament d’Artà, reuneix les 
condicions per ocupar el lloc de tresorera suplent; 
 
Per això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Acceptar la renúncia al càrrec de tresorera suplent presentada per la Sra. Magdalena Fuster 
Santandreu, amb efectes de 23 de juny de 2021. 
 
2. Nomenar la Sra. Maria Teresa Bru Mascasas tresorera suplent. 
 
3. Assignar a la Sra. Maria Teresa Bru Mascasas la quantitat que correspongui per exercir la 
suplència en les funcions de la Tresoreria, en cas d’absència per qualsevol causa. 
 
4. Trametre aquest acord a les persones interessades, al Departament d’Intervenció i al Departament 
de Recursos Humans.>> 
El batle dona l’enhorabona, les gràcies i reconeix la feina que ha fet la tresorera suplent que 
presenta la seva renúncia al càrrec. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que votarà a favor de la proposta i que se suma a aquest 
reconeixement que ha fet el batle. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor i dona l’enhorabona a la persona que entra i les 
gràcies a la tresorera suplent anterior. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Acceptar la renúncia al càrrec de tresorera suplent presentada per la Sra. Magdalena Fuster 
Santandreu, amb efectes de 23 de juny de 2021. 
 
2. Nomenar la Sra. Maria Teresa Bru Mascasas tresorera suplent. 
 
3. Assignar a la Sra. Maria Teresa Bru Mascasas la quantitat que correspongui per exercir la 
suplència en les funcions de la Tresoreria, en cas d’absència per qualsevol causa. 
 
4. Trametre aquest acord a les persones interessades, al Departament d’Intervenció i al Departament 
de Recursos Humans. 
 
 
5. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdits 9/2021 
 
El regidor delegat de l’àrea d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que existeixen despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent, per a les quals no 
existeix crèdit suficient en el pressupost de la corporació vigent, la Batlia va proposar la 
modificació de crèdit extraordinari amb càrrec al romanent líquid de tresoreria. 
 
Vist que es va emetre la Memòria de Batlia, en la qual s’especificaven la modalitat de modificació 
del crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació. 

 
Vist que es va emetre l’informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir. 

 
Vist que es va emetre l’informe d’Intervenció, mitjançant el qual es va informar favorablement la 
proposta de Batlia i que es va elaborar l’informe d’Intervenció sobre el càlcul de l’estabilitat 
pressupostària. 

 
De conformitat amb el que disposen l’article 177.2 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l’article 22.2.e de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es proposa el següent  
 
ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 9/2021, en la modalitat de 
suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria resultant de la liquidació 
de l’exercici anterior, d’acord amb el resum per capítols següent: 
 
Estat de despeses 

Aplicació Descripció Crèdit extraordinari 
Progr. Econòmica   
2311 48000 01 Atencions benèfiques i assistencials 147.000,00 € 



9 
 

2313 63300 01 
Residència. Maquinària, instal·lacions tècniques i 
utillatge 

3.000,00 € 

  
Total 150.000,00 € 

 
Aquesta modificació s’ha de finançar amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, en els termes 
següents: 

Estat d’ingressos 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-ho i 
presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el 
termini esmentat no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un 
mes per resoldre-les.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que no hi ha res a dir. Diu que votaran a favor de la proposta. 
 
El portaveu del PP,  Sr. Lliteras, diu que votarà a favor de la proposta. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 9/2021, en la modalitat de 
suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria resultant de la liquidació 
de l’exercici anterior, d’acord amb el resum per capítols següent: 
 
Estat de despeses 

Aplicació Descripció Crèdit extraordinari 
Progr. Econòmica 

  
2311 48000 01 Atencions benèfiques i assistencials 147.000,00 € 

2313 63300 01 
Residència. Maquinària, instal·lacions tècniques i 
utillatge 

3.000,00 € 

Aplicació econòmica Descripció Euros 

Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 150.000,00 € 

          

          

      Total d’ingressos  150.000,00 € 
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Total 150.000,00 € 

 
Aquesta modificació s’ha de finançar amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, en els termes 
següents: 

Estat d’ingressos 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-ho i 
presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el 
termini esmentat no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un 
mes per resoldre-les. 
 
 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2021 
 
A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2021.  
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
7. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP ha presentat un escrit de precs i preguntes, el qual es llegeix a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir quan sortirà a subhasta el lloc destinat a carnisseria del Mercat Cobert d’Artà?. 
 
Resposta: De moment no hi feim feina. 
 

Aplicació econòmica Descripció Euros 

Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 150.000,00 € 

          

          

      Total d’ingressos  150.000,00 € 
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2. Ens poden dir quins doblers cobra l’Ajuntament dels negocis del passeig Marítim de la Colònia 
de Sant Pere en concepte d’ocupació de la via pública? 
 
Resposta: Cap, la concessió de totes aquestes terrasses la té Costes. 
 
3. Ens poden dir si finalment ja hi ha acord amb la propietat del terreny de la depuradora de la 
Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Aquest mes no ens hem pogut reunir i, per tant, no tenim fixat el preu. 
 
4. Ens poden dir quan se subhastarà el xibiu desmuntable de Cala Torta? 
 
Resposta: Estam enrere, tenim dificultats a Costes per tal de poder admetre el projecte. Ara ens hem 
centrat en el tema de l’abalisament de les platges i properament acabarem d’enllestir un projecte per 
tal que el xibiu de Cala Torta pugui esser possible. 
 
5. Ens poden dir si ja estan arreglades les goteres del Centre de Dia d’Artà? 
 
Resposta: Ho anam arreglant. Pareix que sé, però sempre surten altres coses. Necessitaríem arreglar 
tot aquest edifici i acabar la segona planta, així tal volta aquest problema s’arreglaria 
definitivament. 
 
6. Ens poden dir o informar sobre quant ha costat el Cool Days a l’any 2021 i quant als anys 2018 i 
2019? 
 
Resposta:  
- Cool Days de 2018: 19.837,49 €. 
- Cool Days de 2019: 7.119,42 €. 
 
7. Ens poden dir quina ajuda se li va oferir al Convent dels Pares Franciscans per la festa de Sant 
Antoni de Pàdua o de Juny? 
 
Resposta: Llevat dels actes religiosos, no hi ha hagut festes de Sant Antoni de Pàdua. De tota 
manera, no s’han posat en contacte amb nosaltres per a aquest tema, ni ens han demanat cap tipus 
d’ajuda. 
 
- Si ho saben, ens podrien dir el motiu o motius pels quals els cavallets no varen sortir? 
 
Resposta: No ho sabem. 
 
8. Ens poden dir quan s’adequarà o condicionarà així como cal l’accés del nou aparcament de 
vehicles de sa Clota? 
 
Resposta: Hi estam fent feina. Hem d’acabar de posar algun tema de senyalística i fer alguna coseta 
més. 
 
9. Tenen constància o estan assabentats que al principi del carrer Fondo hi ha una vorada amb la 
qual molts de vehicles topen? Nosaltres demanam a aquest Equip de Govern mani rebaixar-la. Al 
mateix temps, demanam que es posin més miralls viaris, com ja fa temps que demanam en diversos 
plenaris, donant ubicacions exactes on creim que són necessaris. 
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Resposta: D’acord, ho posam per a estudi. 
  
10. Ens poden dir o informar com està el tema dels terrenys i possibles obres al solar del Molí d’en 
Regalat? 
 
Resposta: El projecte d’enderroc (exp. 2021/1729) té informe tècnic favorable i està signat el decret 
en data 18/06/2021. Hem fet el requeriment perquè aportin el nomenament del constructor. El 
projecte de reparcel·lació està a l’espera que s’hagi executat la demolició. 
 
11. Ens poden informar, en vista que ha passat un mes més, quan sortirà a concurs el servei de 
l’escoleta de 0 a 3 anys? 
 
Resposta: Al més aviat possible, s’hi fa feina. 
 
12. Ens poden dir si ja s’ha firmat amb la Cooperativa el nou contracte de l’Estació i de ses Païsses? 
 
Resposta: No s’ha firmat; l’altra empresa va fer un recurs, es va enviar tota la informació i estam 
pendents de la resolució de Madrid per poder firmar-ho. 
 
13. Ens poden informar si ja s’ha firmat el nou contracte per desbrossar camins? En cas afirmatiu, 
ens poden dir qui l’ha guanyat? Quan es posaran a desbrossar o, si ja han començat, ens poden dir 
quins camins han fet? 
 
Resposta: No s’ha firmat, però, per algunes demandes que teníem, s’han fet alguns camins i es 
facturaran a part o bé s’inclouran dins el contracte. Però, per l’import del contracte, no és necessari 
fer un concurs públic. 
 
14. Ens poden informar en quin punt estan les obres del crematori d’Artà i si ja tenen tots els 
permisos per començar la seva activitat? 
 
Resposta: La MP4NS de l’ús funerari és al Consell per a la seva aprovació definitiva, que es calcula 
a finals de juliol. Després, caldrà la tramitació de la corresponent llicència d’obres i activitats. 
 
15. Ens poden dir el motiu o motius pels quals a una persona que es va presentar a la llista del PP a 
les darreres eleccions municipals no la varen deixar participar, estant inscrita com cal, a les 
comissions de festes de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Es va fer una primera convocatòria a través de xarxes i als grups de whatsapp de 
coloniers. No vàrem fer cap tipus de selecció ni distincions, ni d’un partit ni d’un altre, hi varen 
participar tots els que hi estaven interessats. Si es refereix a la segona reunió, a la primera tots els 
assistents acordaren que la segona i darrera era per tancar, que hi formarien part únicament els 
assistents de la primera reunió, perquè es va decidir tot a la primera i la segona tan sols era de rigor 
per perfilar detalls. 
 
16. Estan assabentats que al carrer de Jaume III d’Artà hi ha una obra de pisos on camions de gran 
tonatge descarreguen, cos que ha fet que els reixats per la pluja hagi passat per ull amb el perill que 
els vehicles que hi passen per damunt puguin deixar les rodes? Instam perquè s’arregli o solucioni 
aquesta incidència. 
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Resposta: Estam assabentats i el zelador ja hi va anar la setmana passada. Estam pendents d’informe 
jurídic. De tota manera, estam estudiant la possibilitat de reduir el tonatge dels camions dins el nucli 
urbà. 
 
17. Ens poden dir quan es començaran a sembrar els arbres a l’avinguda de Costa i Llobera? 
 
Resposta: Estam fent feina perquè sigui dins la tardor d’enguany. 
 
18. Ens poden dir si els dies de mercat, tant a Artà com a la Colònia de Sant Pere, es prenen 
mesures especials o reforçades respecte a la normativa o protocol Covid? 
 
Resposta: No s’han pres mesures especials, sí que hi haurà vigilància per part de la Policia amb 
coordinació amb la Guàrdia Civil (com sempre, però sí que es mirarà, amb especial atenció, les 
mascaretes) i es posaran cartells recordant l’obligatorietat de dur les mascaretes si no es poden 
complir les distàncies mínimes de seguretat, com és el cas. 
 
19. Ens poden dir si ja s’ha solucionat del tot el tema de les antenes repetidores de televisió i ràdio? 
Al mateix temps, ens poden dir si aquesta solució o possible solució afectarà d’alguna manera els 
ciutadans que veuen els canals de TDT mitjançant aquestes antenes, com per exemple si hi haurà 
interrupció d’aquest servei durant un temps o si s’hauran de resintonitzar els canals a les 
televisions? 
 
Resposta: Sí, hi estam treballant i suposadament la solució que ens plantegen pot esser la més 
idònia. Una vegada tenguem consensuada la solució amb tots els organismes, la plantejarem de 
forma oficial i es faran les proves oportunes. La idea es causar les mínimes molèsties possibles. 
 
20. Ens poden dir el cost del lloguer dels solars destinats a aparcaments i, al mateix temps, ens 
podrien dir quantes places d’aparcament s’han llevat dins el poble i quantes s’han creat? 
 
Resposta: 
 
Emplaçament Cost anual 
C/ de la Clota, 15 1.800 € 
C/ de Manacor, 230 800 € 
C/ de la Síquia, 229  1.700 € 
C/ de Pou Nou, 27 5.400 € 
C/ de Josep Sureda Blanes, 20 10.000 € 
C/ de Josep Sureda Blanes, 18 6.051 € 
C/ de Josep Sureda Blanes, 19 6.051 € 
C/ de Sos Monjos, 9 6.103 € 
C/ Major de la Colònia, 22 1.000 € 
C/ Major de la Colònia, 24 1.000 € 
C/ Major de la Colònia, 26 1.000 € 
 
Pel que fa al número de places que s’han guanyat o perdut dins el poble i ja que no em diu des de 
quan, li passaré de forma aproximada les d’aquest any i de l’any passat: 
 
Carrer Places perdudes Places guanyades 
Plaça del Pare Antoni Llinàs  2 
Plaça del Marxando 3  
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Per ampliació de terrasses 15+-  
Carrer de Son Servera 10  
Aparcament nou del Cós  130 
Aparcament de la Clota  209 
 
21. Ens poden dir quin pressupost té el projecte Artà Centre de Creació Contemporània? 
 
Resposta: No estava pressupostat; no en tenc. 
 
22. Ens poden dir quanta gent ha participat del primer concurs de Joves Youtubers d’Artà? 
 
Resposta: 1 persona. 
 
Volem afegir un prec a aquestes preguntes: el Grup Popular creu que seria molt necessari que es 
posàs el servei de socorristes a les platges de l’Arenalet d’Albarca i de sa Canova, per aquest motiu 
demanen que l’Equip de Govern faci tot el possible perquè aquest servei sigui una realitat. 
 
Resposta: Durant tota la concessió actual ja hi ha hagut servei de socorrista a sa Canova. Pel que fa 
a l’Arenalet d’Albarca, si així es considera, s’haurà de demanar de cara a l’any que ve. 
 
 
Acords  
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2020. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Condemnar enèrgicament qualsevol discriminació contra les persones LGTBI i els seus drets 
fonamentals, incloent-hi la incitació a l’odi. 
2.2. Recordar la importància de prendre mesures concretes per posar fi a la discriminació contra les 
persones LGTBI. 
2.3. Manifestar la nostra especial preocupació davant el repunt del discurs de l’odi i instar les 
institucions i la societat civil a intensificar el seu treball sobre l’intercanvi de millors pràctiques i 
reforcin la seva cooperació en la lluita contra el racisme, la xenofòbia, l’homofòbia, la transfòbia i 
altres formes d’intolerància. 
2.4. Reconèixer la importància de recopilar dades d’igualtat comparables i desglossades, 
recopilades per territoris, que permetin mesurar l’abast total de la desigualtat a Espanya i formular 
polítiques significatives per a l’aplicació del dret d’igualtat de la UE. 
2.5. Donar suport a totes aquelles accions locals, regionals, nacionals i europees que tenguin per 
finalitat la promoció de la igualtat, especialment les dirigides a lluitar contra els estereotips, i a 
millorar l’acceptació social de les persones LGTBI. 
2.6. Reconèixer el treball de les organitzacions de la societat civil que treballen pels drets de les 
persones LGTBI i el valor de la col·laboració amb les autoritats locals per posar fi a qualsevol 
discriminació existent, i seguir impulsant unes polítiques públiques igualitàries i inclusives. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Estimar les al·legacions presentades, dins el termini i en la forma escaient, a l’Ordenança 
municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones usuàries de vehicles de mobilitat 
personal (VMP), i, en conseqüència, introduir en l’expedient les modificacions corresponents. 
3.2. Aprovar definitivament l’Ordenança municipal reguladora de la mobilitat de ciclistes i persones 
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usuàries de vehicles de mobilitat personal (VMP) del municipi d’Artà, una vegada resoltes les 
reclamacions presentades i incorporades a aquesta les modificacions derivades de les al·legacions 
estimades, en els termes en què figura a l’expedient. 
3.3. Notificar aquest acord d’aprovació definitiva a la persona interessada que va presentar 
al·legacions durant la informació pública, amb indicació dels recursos pertinents. 
3.4. Publicar l’acord definitiu i el text íntegre de l’Ordenança en el BOIB, sense que entri en vigor 
fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. 
 
4. Acorden, per unanimitat: 
4.1. Acceptar la renúncia al càrrec de tresorera suplent presentada per la Sra. Magdalena Fuster 
Santandreu, amb efectes de 23 de juny de 2021. 
4.2. Nomenar la Sra. Maria Teresa Bru Mascasas tresorera suplent. 
4.3. Assignar a la Sra. Maria Teresa Bru Mascasas la quantitat que correspongui per exercir la 
suplència en les funcions de la Tresoreria, en cas d’absència per qualsevol causa. 
4.4. Trametre aquest acord a les persones interessades, al Departament d’Intervenció i al 
Departament de Recursos Humans. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 9/2021, en la modalitat de 
suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria resultant de la liquidació 
de l’exercici anterior, d’acord amb el resum per capítols següent: 
Estat de despeses 

Aplicació Descripció Crèdit extraordinari 
Progr. Econòmica 

  
2311 48000 01 Atencions benèfiques i assistencials 147.000,00 € 

2313 63300 01 
Residència. Maquinària, instal·lacions tècniques i 
utillatge 

3.000,00 € 

  Total 150.000,00 € 
Aquesta modificació s’ha de finançar amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, en els termes 
següents: 
Estat d’ingressos 

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents: 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a 
exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat 
específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
5.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-ho i 

Aplicació econòmica Descripció Euros 

Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 150.000,00 € 

          

          

      Total d’ingressos  150.000,00 € 



16 
 

presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el 
termini esmentat no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un 
mes per resoldre-les. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 

  La secretària       Vist i plau 
El batle 


